
نه پاداش 100 ميليوني دادند و نه حقوقش را
بي ش��ک حضور زهرا نعمتي با توجه به 
کسب سهميه هم در المپيک و پارالمپيک 
براي کاروان کشورمان يک موهبت است. 
هرچند او پس از اين کار وعده و وعيد هاي 
زيادي را شنيد اما گويا هيچ کدام از آنها 
عملي نشده چراکه رهام شهابي پور، همسر 
نعمتي با اشاره به اينکه ش��رايط براي المپيک مهيا نيست، گفت: 
»متأسفانه ش��رايط آن طوري که تصور مي شد المپيکي نيست و 
فعاليت ها و برنامه ها با نظم و انضباط خوبي براي آماده سازي نعمتي 
صورت نگرفت. اينطور به نظر مي رسيد هدف فدراسيون تنها کسب 
سهميه المپيک بود و ديگر براي خود المپيک برنامه خاصي ندارند. 
پاداش 100 ميليون توماني نعمتي هم پرداخت نشد و حتي حقوق 

او را هم در اين مدت ندادند.«

اعزام توريست به جاي مربي به المپيک!
اعزام ورزش��کاران بدون مربي به المپيک بدعت بدي اس��ت که انگار 
مس��ئولان ورزش قصد از بين ب��ردن آن و روي آوردن ب��ه رفتارهاي 
حرفه اي را ندارن��د. در فاصله دو هفته اي تا ش��روع بازي هاي المپيک 
خبرهاي نااميد کننده جديدي مبني بر عدم اعزام مربيان ورزشکاران 
به ريو منتشر و متأسفانه تأييد هم ش��ده و هم از سوي مسئولان يک 
فدراسيون به شدت حمايت شده است. کل افتخارمان اين است که 63 
سهميه در المپيک 2016 به ايران رسيده است. خيالمان راحت است 
که تک تک نمايندگانمان در آوردگاه ريو براي موفقيت ورزش کشورمان 
از جان مايه مي گذارند و هي��چ يک از کمبوده��ا ذره اي از تعصب آنها 
نمي کاهد. با وجود اين در دنياي حرفه اي ورزش و در برهه اي که حريفان 
با قدرت هرچه تمام پا به عرصه مي گذارند، غيبت مربيان تخصصي به 

هيچ وجه توجيه علمي و منطقي ندارد!
زماني دستيابي به چند سهميه و بالا رفتن تعداد نفرات شرکت کننده 
در رژه المپيک نهايت آرزوي مديران ورزش کشور بود. اصلًا هم برايشان 
فرق نمي کرد که چه تعداد از اين ورزشکاران در اين رويداد مهم حکم 
سياهي لشکر را دارند. منتها ش��رايط فعلي ورزش ما به گونه اي است 
که براي رسيدن به سهميه و افزايش نفرات شرکت کننده در المپيک 
هزينه زيادي صرف شده و ورزشکاران و مربيانشان زير نظر فدراسيون 
مربوطه با برنامه ريزي طولاني مدت دست شان به سهميه رسيده است. 
سؤال بزرگ اينجا مطرح مي شود که مسئولان چطور و بر چه اساسي 
حاضرند تمامي زحمات کشيده شده و سرمايه گذاري که از بيت المال 
صورت گرفته را ناديده بگيرند و قيد اعزام ورزشکار به همراه مربي اش 
را بزنند؟ براي رسيدن به پاسخ اين سؤال بايد ابتدا به يک سؤال ديگر 
جواب دهيم و اينکه فلسفه اعزام ورزشکاران ايراني به المپيک از نظر 
مسئولان فدراسيون ها چيست؟ همه کم و بيش مي دانيم که گرفتن 
يک سهميه تا چه اندازه دشوار و مستلزم صرف چه هزينه هاي سنگيني 
است. وقتي ملي پوش��ان ايراني به هر زحمت و مش��قتي که هست و 
با پشت س��ر گذاش��تن موانع داخلي و خارجي به اين مهم دست پيدا 
مي کنند مگر مي توان تلاش هاي آنه��ا را ناديده گرفت. در واقع پس از 
گرفتن سهميه مس��ئوليت مديران بيش از پيش مي شود. چراکه آنها 
بايد شرايطي را مهيا کنند تا ورزش��کار بدون دغدغه به همراه مربي، 
بدنساز، ماساژور و همچنين روانشناس ورزشي به مسابقات اعزام شود؛ 
همراهاني که در ورزش حرفه اي بايد ي��ک المپيکي را تا پايان بازي ها 
همراهي کنند. به غير از موضوع اعزام روانشناس که براي بيشتر رشته ها 
هرگز محقق نمي شود، آقايان در چند رشته قيد اعزام مربي را نيز زده اند! 
در رشته مدال آوري چون دووميداني و در رشته اي که تنها يک بانوي 
المپيکي دارد چگونه مي توانيم انتظار داشته باشيم ورزشکاران در روز 
مسابقه بدون کوچک ترين مشکلي با حريفان ش��ان رقابت کنند. اين 
تصميمات عجولانه و بعضاً برنامه ريزي ش��ده در حالي گرفته مي شود 
که در ليست همراهان ورزش��کاران اعزامي به ريو نام افراد غيرمرتبط 
به چشم مي خورد. در شرايطي که مي توان با خط زدن چند توريست 
اضافي مشکل اعزام مربياني که براي هدايت شاگردان شان در المپيک 
ماه ها خون دل خورده اند را حل کرد. قطعاً نمي توان پذيرفت که رؤساي 
فدراسيون ها از اعزام افراد متفرقه و به اصطلاح مدير به برزيل بي اطلاع 
هستند چراکه ليست نهايي هر رشته از سوي رئيس فدراسيون تأييد و 
پس از آن به شوراي برون مرزي و کميته ملي المپيک ارسال مي شود. در 
اين صورت مي توان ادعا کرد که آقايان رئيس براي اضافه کردن نفرات 

مورد نظر خود ماه ها نقشه کشيده و برنامه ريزي کرده اند. 
اين اخبار نگران کننده در حالي به گوش مي رسند که پيش از اين و در 
ادوار گذشته ورزشکاران زيادي جاي خالي مربيان شان در المپيک به 
شدت حس کرده و از اين بابت متضرر شده اند. سردرگمي، استرس زياد 
و حذف زودهنگام از گردونه رقابت ها اصلي ترين ضربه هايي است که به 
همين دليل به ورزش ايران وارد ش��ده و به نظر مي رسد اين معضل در 
ريو نيز تداوم پيدا کند. اعزام ورزشکاران بدون مربي اکثراً در رشته هايي 
ديده مي شود که مسئولان اميدي به کس��ب مدال آن ندارند؛ تفکري 
اشتباه که مانع از پيشرفت ورزش مي شود. چراکه المپيک ميداني است 
براي رو کردن همه فنون و شگردهايي که يک المپين طي چهار سال 
آموخته و بايد تجربيات گذشته را به کار بگيرد تا بهترين نتيجه را کسب 
کند. متأسفانه برخي مديران المپيک را صرفاً ميداني براي کسب تجربه 
مي دانند و از همين رو ترجيح مي دهند فقط ورزشکار صاحب سهميه را 
اعزام کنند تا همراهان مورد علاقه شان هم فرصت سفر به برزيل را داشته 
باشند. جاي تعجب اس��ت که کميته ملي المپيک به عنوان نهاد اصلي 
رسيدگي به امور کاروان اعزامي و وزارت ورزش بالاترين مرجع ورزشي 

در ايران واکنشي به اعزام توريست به جاي مربيان نشان نمي دهند!

گلايه المپيكي هاي دووميداني و تنيس روي ميز 

اعزام ورزشكار به المپيک بدون مربي!
مانند المپيك لندن، در ريو هم برخي المپيكي هاي كشورمان بدون 
مربي به اين مسابقات اعزام مي شوند تا غريبانه  در برزيل مسابقه دهند. 
ميلاد وزيري، ملي پوش تيروکمان کشورمان وقتي بدون مربي به المپيک 
لندن رفت و مسابقه داد، بعد از مسابقه نتوانست ناراحتي اش را از اينکه 
مربي اش نتوانس��ته او را کوچ کند، پنهان کند و رو به خبرنگاراني که به 
دهکده بازي ها رفته بودند، گفت: »غريبانه مسابقه دادم. حداقل چيزي که 
براي ورزشکاران در اينجا وجود داشت، حضور مربي در کنارشان بود، اما 
من تنها بودم و مربي نداشتم.« در نهايت ميلاد براي اينکه تجربه تلخ رقابت 
غريبانه او براي هم تيمي ديگرش تکرار نشود، در مسابقه بعدازظهر همان 
روز به عنوان مربي، زهرا دهقان را کوچ کرد. دهقان بعد مسابقه گفت: »اگر 
وزيري نبود نمي توانستم اين شرايط را داشته باشم. اين مشکلاتي است که 
ما داريم. وزيري پيش از مسابقه با مسئولان صحبت کرد که با توجه به اينکه 

ما مربي نداريم، مرا کوچ کند.« 
حالا حکايت ملي پوش تيروکمان کشورمان در لندن، قرار است براي برخي 
ورزشکاران ديگر کشورمان در المپيک ريو هم تکرار شود، المپيکي هايي که 
در ريو مربي اي کنارشان نخواهد بود و خودشان بايد به تنهايي گليم شان را از 
آب بيرون بکشند. عدم اعزام مربيان بعضي از ملي پوشان به محدوديت هاي 
برزيلي ها و کميته بين المللي المپيک برمي گردد و در اين بين مربيان هستند 
که قرار است قرباني شوند و نامشان از ليست مسافران برزيل خط مي خورد تا 

بعضي از المپيکي ها، بدون اينکه مربي کنارشان باشد، مسابقه بدهند. 
    

دووميداني يکي از رشته هايي است که از 10دونده، تنها سه نفر با مربي شان 
در المپيک ريو حضور خواهند داشت و هفت دونده به تنهايي در مسابقات 
ريو شرکت مي کنند. سه ملي پوش کشورمان به نام هاي حدادي در پرتاب 
ديسک، تفتيان در دوي 100 متر و قاس��مي در دوي 100 متر با مربيان 
اختصاصي خود راهي المپيک مي شوند و براي هفت ورزشکار ديگر هيچ 
مربي ديگري اعزام نمي شود. در حالي که ورزشکاران اعتراض زيادي به اعزام 
نشدن مربيان خود دارند، اين فدراسيون تصميم به اعزام مسئول کميته 
آموزش به المپيک 2016 ريو گرفته است؛ اعزامي که از همين حالا واکنش 
دووميداني کاران را در پي داشته است. حضور نعيما خواجوي، عضو کميته 
فني فدراسيون دووميداني در ليست اعزامي اين رشته به برزيل، انتقادات 

زيادي را متوجه اين فدراسيون کرده است. 
ليلا رجبي يکي از اين معترض��ان در حالي دومين المپيک خود را تجربه 
خواهد کرد که در دوره قبل نيز مربي در کنارش نبود و امسال نيز همان 
داستان برايش در حال تکرار شدن است. موضوعي که واکنش شديد او و 
همسرش را در پي داشته است. پيمان رجبي، همسر اين دووميداني کار با 

انتشار پستي در اينستاگرام خود عنوان کرده متأسفانه با بي تدبيري 
فدراسيون، ليلا رجبي بدون مربي و بايد با 1۴ مرد به برزيل اعزام 

شود در حالي که ديگر بانوان ورزشکار حداقل يک همراه خانم 
در کنار خود دارند. در بخشي از اين پست اينستاگرامي آمده 
است: »در اين سفر و نه هيچ خانمي به عنوان همراه، بايد با 1۴ 

مرد اعزام شود در حالي که بقيه کاروان و تيم هاي که بانوان هستن 
يا همراه مربيان شخصي يا يک خانم به عنوان همراه، در کشور اسلامي 

مگر مي شود يک خانم در اين سفر طولاني بدون همراه يک زن باشد شايد 
مشکلي ايجاد شود يا کاري، چطور مي تواند به يک مرد بگويد.«

    
ندا شهسواري، ملي پوش المپيکي تنيس روي ميز کشورمان هم همدرد ليلا 
رجبي است و او هم طبق تصميم فدراسيون تنيس روي ميز، بدون مربي 
به ريو خواهد رفت. تنيس روي ميز ايران با س��ه نماينده دو نفر در بخش 
مردان و يک نفر در بخش بانوان به نام هاي نوشاد عالميان، نيما عالميان و ندا 
شهسواري راهي المپيک 2016 ريو خواهد شد. با توجه به سهميه در نظر 
گرفته شده براي اين رشته از سوي کميته ملي المپيک، قرار است جميل 
لطف الله  نسبي، سرمربي تيم ملي مردان به عنوان مربي و همچنين مهرداد 
علي قارداشي، رئيس فدراسيون به عنوان سرپرست اعزام شوند. اين در حالي 
بود که درخواست هايي مبني بر اعزام سيما ليموچي نيز مطرح شده بود، اما 
در نهايت وي نتوانست راهي ريو شود تا شهسواري در دومين حضور پياپي اش 
در المپيک باز هم بدون مربي به ميدان برود. ليموچي همانند دوره گذشته در 
اين دوره نيز هدايت شهسواري را برعهده داشت و براي دومين بار خواهد بود 
که نمي تواند شاگرد خود را در المپيک همراهي کند. شهسواري که سابقه 
حضور در المپيک 2012 را هم دارد، در لندن نيز بدون مربي در اين مسابقات 
حضور يافت. رضا ميرالماسي، مدير تيم هاي ملي در اين باره به خبرگزاري 
تسنيم گفت: » درخواستي را در اين باره مطرح کرديم که البته اجرايي نشد و 

لطف الله  نسبي هدايت هر سه بازيکن را برعهده خواهد داشت.« 

چند سالي اس��ت که جس��ته و گريخته، اخبار 
تلخ و اسفناکي از اتفاقاتي که در مدارس فوتبال 
رخ مي دهد،  منتش��ر مي ش��ود. اخباري که گاه 
از مس��ائل غيرقانوني مالي خبر مي دهد و گاه از 
بي اخلاقي هايي که پرداختن به آن کار آس��اني 
نيس��ت. اخباري نظير تجاوز به کودکان، گرفتن 
مبالغ هنگفت از والدين آنها و مسائلي از اين دست. 
به عنوان مثال آکادمي پرسپوليس از هر کودکي 
که در تس��ت گيري اين باشگاه ش��رکت داشت، 
مبلغي پول دريافت مي کرد. حتي شايعه شده بود 
که مديران آکادمي قبلي يکي از اين دو باشگاه، 
از طريق شماره شناسنامه مادر و پدر بازيکنان، 
ش��رايط زندگي آنها را بررسي مي کردند و سعي 
بر اين داشتند که از بازيکناني استفاده کنند که 
مادرشان بيوه  بوده باشد. فس��اد بزرگي که براي 
هيچ نهادي اهميت ن��دارد و اين مديران باز هم، 

سال هاي بعد روي اين صندلي ها حضور دارند. 
   پرونده غيراخلاقي مدارس فوتبال

اوايل سال 90 بود که بحث رفتارهاي غيراخلاقي 

در م��دارس فوتب��ال و حت��ي آکادم��ي برخي 
باشگاه هاي معتبر به طور جدي مطرح شد. البته 
ابتدا حرف از پرداخت رشوه و گرفتن مبالغ بالا از 
والدين کودکاني بود که براي آينده اي درخشان، 
قدم به مدارس و آکادمي هاي فوتبال گذاش��ته 
بودند. اما طولي نکش��يد که اخباري تأسف بارتر 
از گرفتن رش��وه از والدين کودکان منتشر شد. 
اخباري که وجهه فوتبال را خدشه دار کرد و زنگ 

خطري جدي براي مسائل اخلاقي بود. 
   اخبار تكان دهنده

اين اخبار در حالي منتشر شد که تقريباً 9 سال 
پيش روزنامه ايران ورزشي در يکي از شماره هاي 
خود نوش��ت ف��ردي با س��اك ورزش��ي يکي از 
باشگاه هاي تهران، کودکي را به بهانه گرفتن تست 
فوتبال به محلي کشانده و به او تعرض مي کند و 
سپس او را مي ترساند و از او مي خواهد شاگردهاي 
ديگر را هم بي��اورد که از آنها هم سوء اس��تفاده 
کند و با همي��ن روش چهار نفر را م��ورد اذيت و 
آزار جنس��ي قرار مي دهد. خبر تکان دهنده که 

البته هيچ اقدام خاصي را به دنبال نداشت. بعد از 
آن، خبر تعرض ليدر يک باشگاه،  به يک نوجوان 
منتشر شد که ماجرا توس��ط مديرعامل باشگاه 
لاپوشاني شد و اعتراض خانواده نوجوان مذکور که 
بعد از اين اتفاق در شرايطي نامناسب به آکادمي 
باشگاه بازگردانده شده بود و در حالي که خون بالا 
مي آورد راهي بيمارستان شده و  با رفت و آمدها و 

توصيه هاي برخي، خاموش شد.
   افشاگري سوءاستفاده هاي فوتبالي

بسياري معتقد هستند که در مدارس و آکادمي هاي 
فوتبال،  آزار و اذيت جنس��ي ک��ودکان رواج دارد 
اما تصور مي کنند صحبت ک��ردن در اين زمينه 
به معناي قبح شکني اس��ت اما ناصر فريادشيران 
چنين اعتقادي ندارد. اولين بار، پنج س��ال پيش 
بود که فريادشيران در خصوص اين فاجعه لب به 
سخن گشود تأکيد کرد که س��کوت در اين باره، 
چشم بستن بر رواج بي اخلاقي است: »هيئت هاي 
فوتبال استان ها نظارت مستمر روي مدارس فوتبال 
انجام نمي دهند. بسياري از اين افراد، سالم نيستند. 

مثلاً براي آگاهي از وضعيت روحي رواني و شرايط 
بازيکن��ان،  فرم هايي تهيه مي ش��ود که اطلاعات 
خانوادگي آنها در آن درج مي ش��ود اما بسياري از 
اين اطلاعات استفاده سوء مي کنند. يا بازيکني از 
شهرستان به تهران مي آيد، در خانه اي به او چايي 
داده مي شود و اين فرد از هوش مي رود. سپس به او 
تعرض مي شود و از آن فيلم و عکس گرفته مي شود. 
بدين ترتيب بازيکني که ممکن است يک استعداد 
فوتبالي با 1۴- 1۵ سال سن باشد اسير دست اين 
افراد مي شود و هر کاري که آنها بخواهند را انجام 
مي دهد و به هر تيمي که بگويند مي رود. متأسفم 
اما بايد اين حرف ها را بزنم. در همين مدارس فوتبال 
افرادي هستند که متأسفانه به دنبال مسائل جنسي 
هستند و بچه ها را مورد اذيت و آزار قرار مي دهند 
اما بايد نام مربي که اعمال غيراخلاقي در مدارس 
فوتبال انجام مي دهند بايد اعلام شود.« مسئله اي 
که دو سال پيش نيز برنامه نود در آيتمي،  توسط 

يکي از مربيان پايه به آن پرداخت. 
   حبس براي مربي متجاوز

در پي اين افش��اگري ها، شکايت هايي هم مطرح 
شد. هرچند بس��ياري براي حفظ آبرو ترجيح به 
س��کوت دادند اما ماجراي آزار ک��ودکان آکادمي 
يکي از باشگاه هاي پرطرفدار تهراني،  سرانجام کار 
را به شکايت کشاند اما بعداز مدتي کوتاه که خبري 
از مربي متخلف در رس��انه هاي صوتي و تصويري 
نبود، بار ديگر روي کار آم��د و حتي هدايت يکي 
از تيم هاي مطرح تهراني را هم به دست گرفت تا 
بحث تعرض در مدارس فوتبال همچنان به قوت 
خود باقي بماند، اما بعد از آن نيز چند شکايتي در 
اين راستا ثبت شد که در پي آن، سال گذشته، يک 
مربي تيم هاي پايه به خاطر سوءاستفاده جنسي 
از يک بازيکن و ارتکاب مس��ائل غير روانه زندان 
شود. مسئله اي که از س��وي حبيب الله شيرازي، 
رئيس هيئت فوتبال استان تهران نيز تأييد شد: 
»گزارش هايي از اين دس��ت محرمانه به حساب 
مي آيد ولي موردي داشتيم که يک مربي در يک 
مدرسه فوتبال مرتکب مسائل غيراخلاقي شده بود 
که به سرعت به اين اقدام زننده او رسيدگي شد. اين 
اتفاق در مدرسه فوتبالي رخ داد که از طرف هيئت 
فوتبال مجوز نداشت. چنين اتفاقاتي در مدارسي که 
مجوز دارند، رخ نمي دهد. بعد از زنداني شدن اين 
مربي، به ما اعلام شد که وي ممنوع الفعاليت شده و 

ديگر حق فعاليت در فوتبال را ندارد.«
اما زنداني شدن يک مربي،  به معني مختومه شدن 
پرونده مدارس فوتبال و بي اخلاقي هاي آن نيست. 
مدارسي که هنوز اخبار فاجعه باري از آن به گوش 
مي رسد و هنوز، نهادهاي نظارتي و مسئولان، برابر 

اين فجايع مهر سکوت بر لب زده اند. 
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بايد چاره اي انديشيده شود، نمي شود که هر روز که مي گذرد وضعيت بدتر 
شود و مسئول يا مديري نسبت به تصميم و برنامه اش براي تغيير اين فضا 
صحبت نکند و واکنش نشان ندهد. شايد بهتر باشد فيلم بازي دوستانه 
پرسپوليس و خونه به خونه براي مسئولان فرهنگي باشگاه پرسپوليس، 
فدراسيون فوتبال و وزارت ورزش فرستاده شود تا آنها به عمق فاجعه اي که 
هر روز بيشتر از قبل در ورزشگاه هاي کشورمان در حال گسترش است، پي 
ببرند. جو آلوده استاديوم ها و فحش هاي رکيک و توهين به بازيکنان و مربيان 
توسط برخي هواداران موضوعي نيست که بتوان آن را کتمان کرد. معضلي 
که مختص يک بازي دوستانه قبل از شروع فصل نيست و سال هاست در 
ورزشگاه هاي کشورمان ديده مي شود و باعث شده تا خيلي ها از ورزشگاه ها 
فراري شوند. جو نامناسب و فحاشي هايي که در جريان مسابقات فوتبال 
صورت مي گيرد، پيش از ش��روع فصل جديد زنگ خطر را براي متوليان 
ورزش به صدا درآورده و به نظر مي رسد در صورت عدم واکاوي و چاره جويي 
براي حل آن، ورزشگاه هاي فوتبال کشورمان در ليگ شانزدهم هم مانند 
سال هاي اخير جو ناس��المي را تجربه خواهند کرد. بخش��ي از  افزايش 
توهين ها و انواع و اقسام فحش ها در اس��تاديوم ها به کم کاري مسئولان 
ورزش برمي گردد، مديراني که مسائل فرهنگي در اولويت برنامه هايشان 
قرار ندارد و در اين رابطه خودشان را مسئول نمي دانند. فرهنگ سازي در 
باشگاه ها فراموش شده و تنها به انجام کارهاي نمايشي در اين رابطه محدود 
مي شود. کم کاري باشگاه ها در اين زمينه سبب شده تا جو استاديوم ها نه 
تنها بهتر نشود، بلکه در جريان برخي مسابقات به ميداني براي توهين و 
فحاشي تبديل شود، فحاشي هايي که آنقدر در برخي مواقع گسترده است 
که تلويزيون هم مجبور مي شود در برخي دقايق بازي، صداي بازي را کم کند 
تا بينندگان تلويزيوني از شعارهاي زشتي که در ورزشگاه به کار برده مي شود، 
مطلع نشوند. بديهي اس��ت که بايد متوليان ورزش با ضرورت قراردادن 
مسائل فرهنگي در جهت فرهنگ سازي در ورزشگاه ها حرکت کنند تا جو 

ورزشگاه هاي فوتبال به سمت سالم شدن پيش برود.
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مدالم  در ريو خوشرنگ تراز لندن است
با حاشيه هايي که در مس��ابقه انتخابي 
سنگين وزن کش��تي آزاد به وجود آمد 
حالا همه منتظرند ببينند که کشتي گير 
س��نگين وزن کش��ورمان در المپيک 
چند مرد حلاج اس��ت. کميل قاس��مي 
مي گويد: »از سال گذش��ته تاکنون در 
چند تورنمنت ش��رکت کرده ام و خ��دا را ش��کر از لحاظ بدني 
مشکلي ندارم و تمرينات را پشت سر مي گذارم. فکر مي کنم تا 
دو هفته ديگر از فش��ار تمرينات کاسته شود تا خودمان را براي 
المپيک آماده کنيم. المپيک گذش��ته نخستين تجربه من بود 
که دست پر بازگش��تم. آن زمان، هدفم شرکت در المپيک ريو 
بود و اميدوارم با تجربياتي که به دست آورده ام، بتوانم مدالم را 

خوشرنگ تر کنم.« 

شيوا نوروزي

حرف از مدال در المپيک احساسي است
مصدوميتش باعث شد نتواند در مسابقات 
ليگ جهاني براي تيم ملي واليبال کشورمان 
به ميدان برود اما با اين وج��ود لوزانو نام او 
را در ليست مس��افران المپيک قرار داد تا 
شايستگي هاي او بيش از پيش محرز شود. 
امير غفور با اشاره به اينکه هدف تيم ملي 
صعود از مرحله اول اس��ت مي گويد: »تمرين��ات باکيفيتي داريم و 
اميدوارم تا المپيک به مرز آمادگي مدنظرمان برسيم. کار سختي در 
المپيک پيش رو داريم و هدف اول ما هم صعود از مرحله اول است. در 
مرحله بعدي هم به فکر شگفتي هاي بزرگ خواهيم بود. اگر بگوييم 
روي سکو مي رويم حرف احساسي زده ايم. منطقي اين است که در 
نخستين حضورمان از گروه صعود کنيم. در حال حاضر مصدوميتم 
برطرف شده و تلاش مي کنم تا المپيک به آمادگي صددرصد برسم.«

سجده شكر انصاري فرد در ليگ يونان
شادي گل براي فوتباليست ها اهميت زيادي دارد و حتي بسياري از آنها پيش 
از هر بازي به نوع ابراز خوشحالي خود پس از گلزني احتمالي فکر مي کنند. 
بازيکنان ايراني هم از اين قاعده مستثني نيستند. اگرچه سال هاست بازيکني 
در ليگ هاي معتبر اروپايي نداريم که گلزني اش بازتاب ويژه اي داشته باشد 
اما کريم انصاري فرد در سوپرليگ يونان با خوشحالي خاص خود حسابي 
مورد توجه رسانه ها قرار گرفته است. مهاجم ايراني اولين فصلي است که در 
سوپرليگ اين کشور بازي مي کند. شادي پس از گل انصاري فرد با پيراهن 
پانيونيوس و سجده شکر اين بازيکن سبب شد تا سايت هاي خبري يونان 

عکس هاي زيادي از اين خوشحالي منتشر کنند. 

بيس��ت و چهارمين دوره مسابقات بس��کتبال جوانان آسيا از روز 
جمعه در تهران آغاز مي ش��ود. جوانان بس��کتبال ايران با هدايت 
محمدرضا ن��وري در گ��روه B اين مس��ابقات در کن��ار تيم هاي 
کره جنوبي، ژاپن، اندونزي، قزاقس��تان و لبنان قرار گرفته اند. در 
گروه A هم تيم هاي چين، چين تايپه، فيليپين، هند، عراق و تايلند 
حضور دارند. س��ه تيم اول اين رقابت ها جواز حضور در مسابقات 

جهاني بسکتبال جوانان را به دس��ت مي آورند. ملي پوشان جوان 
بسکتبال ايران در اولين بازي خود عصر جمعه از ساعت 18:۴۵ با 
اندونزي روبه رو مي شوند. شنبه در ساعت 18 به مصاف قزاقستان 
مي روند، يک ش��نبه با ژاپن روبه رو مي ش��وند، سه ش��نبه مقابل 
کره جنوبي قرار مي گيرن��د و در نهايت عصر چهارش��نبه با لبنان 

ديدار مي کنند.

جوانان بسكتبال ايران آماده فتح جام آسيا

95 درصد پارالمپيكي ها پرونده سلامت دارند
زهرا چابکي، دبير کميته پزش��کي کميته ملي پارالمپيک گفت: 
»براي 9۵ درصد ورزشکاران اعزامي به بازي هاي پارالمپيک ريو 
پرونده سلامت تشکيل شده است.خوشبختانه طبق معاينات انجام 
شده هيچ کدام از ورزش��کاران با مشکل خاصي که منجر به عدم 
اعزام آنها شود مواجه نيستند، برخي با مشکلات کوچکي  روبه رو 

هستند که براي درمان آنها اقدامات لازم انجام شده است.«

براي موفقيت در ريو دورخيز كرده ايم
محمود خسروي وفا، رئيس کميته ملي پارالمپيک گفت: »ما در 
دوره قبلي اين رقابت ها با 79 ورزشکار و با کسب 2۴ مدال شامل 
10 طلا، 7 نقره و 7 برنز به کار خود پايان داديم. در اين دوره با 9۵ 
ورزشکار شرکت مي کنيم و مي خواهيم مدال هاي بيشتري کسب 
کنيم و هم مدال هايمان از دوره هاي قبل خوشرنگ تر باشد. براي 

رسيدن به اين هدف دورخيز کرده ايم.«

برخورد سخت با دوپينگي هاي المپيک
کميته بين المللي المپيک بعد از مسائل پيش آمده در خصوص 
دوپينگ ورزشکاران روس��يه و ادامه اين رسوايي بيانيه سختي 
را صادر کرد. توماس باخ، رئيس کميت��ه بين المللي المپيک در 
بخشي از اين بيانيه آورده اس��ت: »نتايج گزارش حاکي از حمله 
تکان دهنده و بي سابقه اي بر پيکره انس��جام ورزش و بازي هاي 

المپيک است.«

ذوب آهن فاتح سوپرجام فوتبال
تيم فوتبال ذوب آهن با برتري ۴ بر 2 برابر استقلال خوزستان فاتح دومين 
دوره از رقابت هاي سوپرجام فوتبال ايران شد. شاگردان يحيي گل محمدي 

انتقام شکست خود در ليگ برتر را از اين تيم جنوبي گرفتند. 
------------------------------------------------------------

كوهنوردان بسيجي به قله علم كوه صعود مي كنند
جواد الياسي، مدير ورزش همگاني بسيج از صعود کوهنوردان بسيجي 
به قله علم کوه در استان مازندران خبر داد: »کوهنوردان بسيجي 10 
استان کشور امروز به مناسبت گراميداشت ياد و خاطره شهداي مدافع 
حرم اس��تان مازندران در خان طومان به قله ۴ هزار و 8۵0 متري علم 

کوه در استان مازندران صعود مي کنند.«
------------------------------------------------------------

برگزاري مسابقات كبدي و تكواندوي خواهران بسيج
زيني وند، مسئول ورزش خواهران بس��يج در اين باره گفت: »جشنواره 
مسابقات قهرمان کشوري کبدي و تکواندوي خواهران بسيج از اول مرداد به 
مدت دو روز به ميزباني استان کرمانشاه برگزار مي شود. در رشته کبدي 1۴ 

تيم حضور دارند و در رشته تکواندو 2۴ تيم با هم مسابقه مي دهند.«

ماني سعيدي

سعيد احمديان

از رشوه تا تعرض و آزار و اذيت!
سكوت برابر فجايعي كه در مدارس فوتبال رخ مي دهد

دنياحيدري
گزارش

رونالدو شايسته توپ طلاي 2016
در روزهاي خاموش بودن تنور فوتبال اروپا بحث برنده توپ طلاي 2016 اروپا به 
شدت داغ است. جايي که ناگفته پيداست اصلي ترين رقابت بين دو فوق ستاره 
بارسلون و رئال مادريد است و بقيه بايد براي جايگاه سومي بجنگند. با اين حال 
به نظر مي رسد امسال هم مانند فصل قبل شانس رونالدو براي تصاحب توپ 
طلا بيشتر از مسي باشد که اگر اين اتفاق رخ دهد رونالدو با کسب چهارمين توپ 
طلا به يک قدمي مسي خواهد رسيد. در اين خصوص ستاره هاي فوتبال جهان 
نيز اظهارنظر کرده اند، بسياري بر اين باورند که نقش کليدي رونالدو در 
قهرماني رئال مادريد در ليگ قهرمانان اروپا و همچنين قهرماني 
پرتغال در يورو 2016 باعث مي شود تا او بالاتر از مسي قرار گيرد. 

ديديه دروگبا، ستاره سابق تيم فوتبال چلسي مي گويد: »رونالدو 
يک کاپيتان واقعي اس��ت. جام هايي که او به دست آورده ثمره 
تلاش زياد و جنگندگي بالايي است که در ميدان دارد، هرچند در 
فينال يورو مصدوم شد اما نبايد فراموش کنيم که بدون او پرتغال 
هرگز به فينال راه پيدا نمي کرد. رونالدو بازيکني است که هرگز 
تسليم نمي شود.« نيمار و گريزمان، ديگر ستاره هاي فوتبال جهان 

نيز معتقدند رونالدو شايسته دريافت توپ طلاي سال 2016 است.

پوگبا گران ترين فوتباليست جهان؟
به نظر مي رسد پل پوگبا، ستاره فرانسوي يوونتوس در حال رکوردشکني مبلغ نقل و انتقالات 
فوتبال جهان است. اين روزها منچستريونايتد به شدت به دنبال جذب اين بازيکن سيه چرده 
و سابق خود است. شنيده ها حاکي از آن اس��ت که منچستري ها با اصرار بر پيشنهاد خود 
سرانجام موافقت مينو رايولا، مدير برنامه هاي پوگبا براي قطعي شدن حضور او در منچستر 
را جلب کرده اند اما اين پايان کار نيست و مسئولان شياطين سرخ با مبالغ سخت تري روبه رو 
شده اند. پيشنهاد اول سران يونايتد براي به خدمت گرفتن پوگبا 8۵ ميليون پوند بوده 
که اين مبلغ بلافاصله از سوي يوونتوسي ها رد شد. مسئولان باينکونري اعلام 
کردند در صورتي که منچستر 100 ميليون پوند پرداخت  کند شانس به 
خدمت گرفتن دوباره پوگبا را خواهد داشت. داستان اين جدال زماني 
جالب تر شد که منچستر حاضر به پرداخت مبلغ 100 ميليون پوند 
شد و علاوه بر آن اعلام کرد که به غير از اين مبلغ 8 ميليون پوند هم 
بابت پاداش هاي احتمالي براي اين هافبک 23 ساله در نظر گرفته 
است اما يوونتوسي ها که به هر نحو ممکن خواهان حفظ ستاره 
خود هستند  اين بار مبلغ 120 ميليون پوند را براي فروش پوگبا اعلام 
کردند.البته  پوگبا حتي با پذيرش پيشنهاد 108 ميليون پوندي منچستر 

تبديل به گران ترين بازيکن فوتبال دنيا پس از گرت بيل خواهد شد. 

فريدونحسن
فوتبالاروپا


